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Protokół nr XV/2020 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 lutego 

2020 roku 

Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 27 lutego 2020 r. rozpoczęła się w obecności 12 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506, 1309, 1571, 

1696 i 1815), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali narad w Urzędzie Gminy w Warlubiu 

ul. Dworcowa 15. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie  

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula informacyjna dotycząca 

przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy 

w Warlubiu została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

obrad, na tablicy informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP 

oraz na stronie internetowej gminy.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad i poddała go 

pod głosowanie. W wyniku głosowania został on przyjęty jednogłośnie w obecności 

12 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

4. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej.     

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2020 rok,  

2) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Warlubie prawa własności lokalu 

mieszkalnego, 

3) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

dla których zarządcą jest Wójt Gminy Warlubie, na cele niezwiązane 

z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg,   

4) uzgodnienia projektu realizacji inwestycji celu publicznego polegającego 

na likwidacji istniejącej linii energetycznej napowietrznej SN15kV i budowie 

linii energetycznej kablowej planowanej do realizacji na terenie objętym 
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formami ochrony przyrody, zlokalizowanymi na nieruchomościach o numerach 

ewidencyjnych 3009/1, 3010/1 i 3013/1 w obrębie Lipinki, gmina Warlubie,    

5) przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 rok, 

6) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok, 

7) przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2020 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2019 rok.   

7. Informacja na temat planów pracy na 2020 r. oraz sprawozdań z działalności 

za 2019 r.  poszczególnych komisji Rady Gminy. 

8. Sprawozdanie z działalności Klubu Radnych za 2019 r. 

9. Informacja na temat zimowego utrzymania dróg na terenie Gminy Warlubie. 

10. Informacja na temat realizacji programów ferii zimowych na terenie Gminy 

Warlubie. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy można było zapoznać się w biurze Obsługi Rady Gminy, a także w dniu 

dzisiejszym.   

Radni nie wnieśli żadnych uwag i zmian do protokołu z poprzedniej sesji Nr XIV/2019 

z dnia 19 grudnia 2019 r., wobec czego uważa się go za przyjęty jednogłośnie 

w obecności 12 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Ad.4 

Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – ostatnia sesja miała miejsce w roku minionym i w związku 

z powyższym szereg spraw administracyjnych, rzeczowych i merytorycznych dotyczy 

okresu dwumiesięcznego. W okresie międzysesyjnym administracja realizowała 

również zadania w związku z wykonywaniem swoich zadań bieżących. 

1) Rozpoczęliśmy rok budżetowy w ramach uchwały Rady Gminy przyjętej w 2019 

roku. Rok 2020 przywitał nas zdarzeniem nagłym, czyli pożarem w budynku 

byłego dworca PKP w dniu 4 stycznia. Oddziały Straży Pożarnej przeprowadziły 

bardzo sprawną akcję gaszenia pożaru i ratowania mienia. Wbrew doniesieniom 

prasowym jeden lokal mieszkalny został częściowo uszkodzony, a dwa lokale 

zostały objęte częściowym zakazem użytkowania. Wszystkie rodziny otrzymały 

możliwość mieszkania zastępczego. W ciągu 2 dni przesłanki do zakazu 

zamieszkania zostały usunięte i zgodnie ze stanowiskiem Wojewódzkiego 

Inspektora Budowlanego wszystkie roboty zostały prawidłowo zakończone.  

2) Pracował sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, której finał odbył się 12 
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stycznia. Kwestowało ponad 30 wolontariuszy. Były zaangażowane też gminne 

instytucje kultury, szkoły i Ruch Społeczny Gospodarna Gmina Warlubie. Udało 

się zebrać ponad 22 500,00 zł i jest to kwota wyższa niż w ubiegłym toku. 

3) Odbyły się kontrole w instytucjach gminnych tzn. w Szkole Podstawowej 

w Lipinkach w ramach ZUS, kontrola Biura Wyborczego w Urzędzie Gminy 

oraz kontrola w GOPS.  

4) W dniu wczorajszym rozpoczęto wydawanie żywności z nowego magazynu przy 

Firmie JAGR. Na stronie internetowej pojawią się informacje na ten temat. 

Do wydania jest 9 ton żywności i jest to bardzo zróżnicowany i dobry asortyment. 

500 rodzin otrzyma wsparcie, każda po 18 kg. Jest to efekt działania Gminy 

Warlubie przez struktury Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przy współpracy 

z Bankiem Żywności w Grudziądzu. 

5) Realizowana jest kontynuacja programu azbestowego. Po zebraniach wiejskich 

mieszkańcy zaczęli składać dużo więcej wniosków.  

6) W dniu 3 marca zapraszamy na godz. 1800 do Domu Strażaka w Warlubiu 

na spotkanie informacyjne dotyczące możliwości uzyskania dofinansowania 

do montażu instalacji z odnawialnych źródeł energii, głównie fotowoltaiki 

na budynkach mieszkalnych. Dofinansowanie dla mieszkańca może wynieść 

od 50 do 70% zadania. 

7) W okresie jesiennym zostanie uruchomiony program przydomowych oczyszczalni 

ścieków dla tych obszarów, które nie mogą się znaleźć w stałym obszarze 

kanalizacji. 

8) Ruszyły remonty poszczególnych szkół. Przeprowadzono drugi etap wymiany 

instalacji energii elektrycznej oraz roboty malarskie i remontowe w szkole 

podstawowej w Wielkim Komorsku. Prace zostały wykonane w przeciągu 2 

tygodni ferii. 

9) Organizowaliśmy pierwszy raz w ramach Gminy wypoczynek w ramach ferii 

zimowych dla dzieci i młodzieży bez udziału szkół. Zaangażowane były: Biblioteka 

Publiczna w Warlubiu, biblioteki i świetlice środowiskowe w Wielkim Komorsku 

i Lipinkach oraz sołectwa w Bzowie, Kruszach i Bąkowie. Jedynie szkoła 

podstawowa w Lipinkach organizowała to również we własnym zakresie. 

10) Wykonana została diagnoza i koncepcja budowy sieci kanalizacji sanitarnej.            

Zakłada ona realizację projektową do końca 2021 roku i proponowaną 

wykonawczą w systemie aglomeracji z możliwością uzyskania dofinansowania. 

Program już wchodzi w etap realizacji w tym roku na ul. Zawadzkiej w Warlubiu  

wraz z resztą Kurzejewa i Wybudowania za Torami. Są też zabezpieczone 

w budżecie środki na projektowanie kolejnych etapów, czyli II etap Komorska, 

Osiek, Krusze i Bzowo. Ten projekt powinien powstać do końca tego roku. 

Następne projekty będą dotyczyły obszarów Buśni, Rulewa, Płochocinka i Lipinek.   

11) Dostaliśmy nowe szacowanie na pobór wód. Są to opłaty podwyższone. Dlatego 

będziemy monitorować cały system kosztów pracy. Wzrosły przecież również 

opłaty za energię o 37%. Ceny za wodę, do przyjęcia których zostaliśmy 

zobligowani na okres 3 leni, mogą w pewnym momencie stać się nierealne. 

Dlatego będziemy prowadzić monitoring i będziemy o tym Państwa informować. 
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12) Dokonaliśmy modernizacji, czyszczenia, wymiany żwirków i remontu hydroforni 

w Lipinkach.  

13) Przygotowaliśmy pełen informator i w marcu będziemy wchodzić w realizację 

przygotowania budowy programu Strategii Rozwoju Gminy Warlubie do roku 

2030+. Współdziałamy w tej sprawie ze Starostwem i Urzędem Marszałkowskim. 

Zostanie przeprowadzona analiza wykonawstwa tej strategii i przeniesienia 

określonych tematów strategicznych, które nie zostały zrealizowane, a są przyjęte 

i potrzebne przy oczekiwaniach mieszkańców w okresie długofalowym. Będziemy 

też wprowadzać nowe zadania strategiczne odzwierciedlające zdolność 

programową tej strategii. Zostanie ona ostatecznie przyjęta uchwałą Rady Gminy. 

14) Na początku roku został rozstrzygnięty przetarg na ubezpieczenia majątkowe 

i osobowe Gminy.  

15) Rozstrzygnięto też przetarg na budowę drogi w technologii asfaltu Bąkowo – 

Warlubie. Umowa została podpisana. Rozpoczęcie robót od marca do sierpnia.  

16) Podpisaliśmy umowę na realizację ostatniego etapu rewitalizacji sołectwa Wielki 

Komorsk w związku z budową i przebudową obszarów obiektowych. 

17) Przygotowaliśmy przetarg i otrzymaliśmy zgodę na wykonanie rewitalizacji 

obszaru Rybno wraz z projektowanym założeniem zwiększenia środków 

finansowych. 

18) Są przygotowane dokumenty do przetargu na wyposażenie hali widowiskowo-

sportowej. Na obiekcie hali została nałożona konstrukcja dachu. Trwają roboty 

związane z wykonaniem posadzek i ścianek działowych w częściach sanitarnych. 

Zostały też zamówione materiały pokrywcze na dach. 

19) Od przyszłego tygodnia ruszy przebudowa ciągu pieszego od ul. Dworcowej. Ciąg 

pieszy będzie zamknięty. Przez ten czas będziemy się poruszać do szkoły od 

ul. Szkolnej i ul. Starogardzkiej. W przeciągu 2 tygodni przód zostanie wykonany 

w nowej kostce wraz z ułożeniem oświetlenia i montażem słupów 

oświetleniowych. Wówczas ten ciąg zostanie uruchomiony. 

20) Natomiast zostanie zamknięta na okres około 2 miesięcy droga dojazdowa 

od ul. Szkolnej do hali. Tam wykonawca będzie realizował przebudowę tej drogi 

wraz z wymianą odwodnienia, wykonaniem przyłączy gazu do wszystkich posesji 

w porozumieniu z gazownią oraz elementy przyłączy wodnych. Jest 

przygotowywany projekt zmiany organizacji ruchu, który na 10 do 14 dni 

przed zamknięciem tego przejazdu zostanie udostępniony na stronach 

internetowych oraz przekazany do szkół. Dotrze on również do mieszkańców. 

Zostanie zamontowana solidna informacja pionowa i pozioma odnośnie objazdów 

i dojazdów. System zastępczy wydaje się dość logiczny, więc pozostaje tylko 

kwestia zrozumienia społecznego i akceptacji. W związku z tym odbyło się 

stosowne spotkanie w szkole podstawowej w Warlubiu.            

21) Ruszył program dla szkół „Moja przyszłość w moich rękach” nadzorowany 

przez Pana Kierownika SAPO Tomasza Wiśniewskiego przy naszej akceptacji 

i zabezpieczeniu zdolności realizacji. 

22) Podpisaliśmy umowę na konserwację oświetlenia. Zostanie też przygotowany 

raport analizujący całe oświetlenie na terenie Gminy Warlubie, który będzie nam 
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systemowo dawał możliwości wytwarzania przyłączy i zdolności uzupełnienia 

przestrzeni o kolejne punkty świetlne wraz z wymianą oświetlenia na ledowe. 

Termin realizacji w tym roku z możliwością dokończenia w przyszłym roku. Okres 

gwarancji systemu określa się na 5 lat, a poszczególnych urządzeń na 25 lat. 

Okres spłacalności wykonania czynności do 8 lat. 

23) Po zakupie działki przy ul. Dworcowej ruszyliśmy z programami przygotowania 

dokumentacji projektowej na rozbudowę przedszkola wraz z programem 

wprowadzenia nowych obszarów zielonych. Jest tu jeszcze kwestia 

zabezpieczenia przestrzeni, którą chcemy przekazać Komisji Socjalno-Bytowej 

w administrację jako zabezpieczenie lokali mieszkalnych. Została opracowana 

analiza i informacja została wysłana do współwłaścicieli. Będą organizowane 

spotkania z współwłaścicielami w sprawie zagospodarowania. Istnieje już projekt 

zagospodarowania tej przestrzeni. Pojawią się tam nowe miejsca parkingowe, 

nowe miejsce dla drobnego handlu i teren związany z przedszkolem.  

24) Został zrealizowany w ramach programu konkurs „Szkolny Ekolider”. 

25) Podpisaliśmy umowę na sfinansowanie wyposażenia komputerowego w szkole 

podstawowej w Wielkim Komorsku. 

26) Kolega Stanisław Pastusiak w ramach ZUK wykonał i przedstawił dokumentację 

do przedłużenia pozwolenia wodno-prawnego na odprowadzanie odcieku 

w ramach pracy oczyszczalni ścieków i podpisał wszelkie niezbędne umowy 

do kontynuacji wywozu odpadu stałego. 

27) Odbyliśmy zebrania wraz z Panią Przewodniczącą i Radnymi. Dziękuję wszystkim 

uczestnikom i liderom Ruchu Społecznego Gospodarna Gmina Warlubie 

za uczestnictwo, wsparcie i podpowiedzi. Zebrania wiejskie pokazały nam, że 

system kontynuacji pracy, jaki wyłonił komitet wyborczy i teraz w konsekwencji 

realizuje Ruch Społecznego Gospodarna Gmina Warlubie spotkał się z akceptacją 

społeczną. Nie jesteśmy przekonani, że jesteśmy najlepsi. Jesteśmy jednak 

przekonani, że rozumiemy mieszkańców, którzy przedstawiają nam swoje 

sugestie, wpierają nas i przekazują nam informacje podczas spotkań 

i w internecie, jakie są oczekiwania i jakie cele strategiczne powinniśmy 

realizować. Wiemy zatem, że realizujemy to, co jest społecznie oczekiwane. 

Zebrania wiejskie odbyły się w poszczególnych sołectwach. Odbyły się też: 

zebrania społeczne, sprawozdawcze we wszystkich jednostkach Ochotniczych 

Straży Pożarnych, z przewodniczącymi Kół Gospodyń Wiejskich, comiesięczne 

spotkania z Sołtysami i w ramach Ruchu Społecznego Gospodarna Gmina 

Warlubie . W dniu jutrzejszym odbędzie się ostatnie spotkanie z grupą 

sympatyków sportu z Gminy Warlubie.  Łącznie to daje 26 spotkań.  

28) Serdecznie zapraszamy jako organizatorzy na koncert zespołu 2+1 z okazji Dnia 

Kobiet w dniu 7 marca na godz. 1800 na salę widowiskowo-sportową w Wielkim 

Komorsku. Bilety są do nabycia w powszechnym obrocie. 

29) Został ogłoszony konkurs na dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Warlubiu. 

Osoby zainteresowane mogą składać dokumenty do 29 marca.  

30) Prowadzimy sprawy związane z przekazaniem budynku dworca i wiaduktów. 

Na dzień dzisiejszy uzupełniamy niezbędne elementy. Powinno to się odbyć 
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w miesiącu marcu. 

31) W ostatnim czasie złożyłem oświadczenie, które zostało zamieszczone w prasie 

lokalnej w związku z informacjami prasowymi oraz treściami zawartymi 

na prasowych stronach internetowych związanych ze zobowiązaniem Gminy 

Warlubie w odniesieniu do określonego podmiotu: 

1. Gmina Warlubie jest podmiotem posiadającym osobowość prawną, którą 

w postępowaniach przed sądami reprezentuje Wójt Gminy.  

2. Gmina Warlubie w roku inwestycyjnym 2015 posiadała wyłączenia gruntów 

z produkcji rolnej dla potrzeb realizacji inwestycji związanej z budową Parku 

Technologiczno-Przemysłowego w miejscowości Płochocin.  

3. Gmina Warlubie, jako inwestor, zleciła po przeprowadzeniu przetargu 

nieograniczonego firmie wykonawczej – żądającej zapłaty, zaprojektowanie, 

uzyskanie wszystkich zgód i pozwoleń w tym pozwoleń na budowę niezbędnych 

do realizacji całego zadania z wykonawstwem robót włącznie (w systemie 

zaprojektuj i wybuduj). 

4. Gmina Warlubie dla zadania związanego z przedmiotową inwestycją nigdy nie 

utraciła dofinansowania. 

5. Gmina Warlubie zmuszona została po zejściu wykonawcy z budowy 

do rozwiązania za porozumieniem stron umowy z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na współfinansowanie inwestycji w zakresie 

budowy Parku Technologiczno-Przemysłowego w Płochocinie. 

6. Gmina Warlubie, działając w ramach przepisów prawa na dzień żądania nie mogła 

zapłacić faktury wystawionej na kwotę 1 107 000,00 zł za zakres robót 

sprecyzowanych przez wykonawcę, gdyż nie otrzymała wszystkich dokumentów 

wymaganych przepisami prawa do jej uregulowania (protokoły odbioru robót, 

testy, aprobaty techniczne). Rozliczenie faktury w ramach części zadania 

w oparciu o niekompletną dokumentację było i jest niezgodne z prawem, 

postanowieniami umowy i podlega dyscyplinie finansów publicznych. 

7. W postępowaniu sądowym wyznaczono wartość do zapłaty jako kwotę 

pomniejszoną od żądanej (kwota żądana tj.1 107 000,00 zł, wartość określona 

przez Sąd to 922 000, 00 zł) do zapłaty w uznaniu wykonania części robót 

przypisanych do faktury (chodnik i dwa odcinki dróg wewnętrznych). Różnica 

pomiędzy wartościami to kwota 184 500,00 zł i stanowi wycenę dokumentacji 

projektowej, którego to roszczenia Sąd nie uznał za zasadne. 

8. W 2015 roku Gmina Warlubie ustanowiła na koncie depozytowym zabezpieczenie 

ze środków pochodzących z budżetu Gminy dla tego zadania inwestycyjnego, 

na żądaną przez wykonawcę kwotę. Kwota zabezpieczenia podlega 

oprocentowaniu. Wobec powyższego, realizacja Wyroku Sądu Apelacyjnego 

w Gdańsku nie ma jakiegokolwiek wpływu na budżet roku bieżącego, jak również 

realizacja wyroku nie będzie finansowana z należności podatkowych wpłacanych 

przez mieszkańców Gminy. 

9. Gmina Warlubie w postępowaniu apelacyjnym wniosła, że nie może zapłacić 

kwoty wyznaczonej przez sąd na wartość 922 000,00 zł, gdyż zakresy robót jakie 

wykonano (chodnik i dwa odcinki dróg wewnętrznych) są niezgodne z projektem, 
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co stanowi znaczące odstępstwo od projektu budowlanego, a projekty zakładały 

wykonanie nawierzchni i dróg wewnętrznych w technologii asfaltu i bez zgody 

Gminy Warlubie wykonano je z kostki polbrukowej. 

10.Gmina Warlubie była i jest gotowa do rozliczenia robót wykonanych zgodnie 

ze zleceniem zadania i w zgodności z dokumentacją merytoryczną i techniczną, 

czego potwierdzeniem jest zabezpieczenie niezbędnych środków finansowych 

od 2015 roku na koncie depozytowym Ministerstwa Finansów. Jednakże jest 

również zobowiązana do wykonania prawomocnego wyroku Sądu 

w równoważnym stopniu do zapoznania się z treścią jego uzasadnienia 

i korzystania z przysługujących środków odwoławczych w pełni odpowiedzialności 

za bezpieczeństwo Gminy, w tym także finansowe.    

32) Prowadzone były działania w ramach ZUK, które w dużej mierze dotyczyły prac 

remontowych, utrzymania dróg, poboczy i wymiany przyłączy wodociągowych. 

Wykonano m.in. następujące prace: prace remontowe na obszarze PKP 

i na obszarach dróg gminnych, wymiana wodomierzy i montaż nowych 

na obszarze Błądziewna, wymiana, remonty pomp i przepompowni, wykonanie 

bram na obszarze selektywnej zbiorki odpadów komunalnych, czyszczenie 

zbiorników wody na hydroforni w Lipinkach, bieżące utrzymanie porządku 

w sołectwach, remonty tablic ogłoszeniowych, remont sali w Lipinkach, 

modernizowanie szkoły w Komorsku, malowanie hydroforni w Lipinkach, 

malowanie, naprawy słupów i łańcuchów przy drogach, montaż grzejników 

w szkole, remont włazów studni kanalizacyjnych, remont sieci kanalizacyjnej 

na ul. Polnej i Spokojnej, budowa przyłączy w Lipinkach, montaż szafy 

sterowniczej w Bąkowie, płukanie sieci kanalizacji sanitarnej, malowanie 

pomieszczeń archiwum, prace remontowe w przedszkolu oraz naprawa słupków 

ostrzegawczych. 

33) Jeżeli chodzi o tereny PKP mamy informację, że w Bydgoszczy podpisano umowę 

na przygotowanie dokumentacji projektowej modernizacji linii kolejowej nr 131 

Śląsk – Kujawy – Pomorze. Ma to kosztować 28 000 000,00 zł. Dotyczy to linii 

kolejowej. Nie dotyczy budynku naszego dworca. Ważne jest to, że w planach jest 

przebudowa 11 stacji kolejowych w tym stacji w Warlubiu. Przebudowane będą 

perony. Mają być one podwyższone i lepiej oświetlone, co ma ułatwić podróżnym 

wsiadanie i wysiadanie z pociągów. Zamontowane zostaną nowe wiaty, ławki i 

czytelne oznakowanie. Rusza projekt, według którego ruch pociągów towarowych 

będzie się  odbywał z prędkością 120 km/h, a osobowych do 200 km/h. 

Dokumentacja powinna być wykonana do 2022 r. Na terenie Gminy Warlubie  

obejmie ona zapewne również powstanie nowego wiaduktu na drodze nr 214 

i zamknięcie dwóch innych przejazdów kolejowych. Inwestycja powinna zakończyć 

się do 2025 r.  

34) Po trzech latach korespondencji z PKP w dniu wczorajszym zostały podkrzesane 

topole przy drodze na wysokości bloków mieszkalnych. Mieszkańcy zgłaszali tą 

sprawę co roku. Prace zostały wykonane, ale będziemy to cały czas monitorować. 

W czasie przekazywania informacji przez Pana Wójta na salę obrad wszedł Radny 
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Pan Tomasz Michalak.  

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Warlubie na 2020 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2020 rok i poinformowała, że projekt tej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że wywołanie tej 

uchwały jest konieczne w związku ze zmianami w planach dochodów i wydatków 

na 2020 rok. W dochodach zwiększa się w takich działach jak: gospodarka 

mieszkaniowa, oświata i wychowanie, rodzina, gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska. W wyniku tych zmian plan dochodów zwiększa się o 49 950,00 zł i wynosi 

34 391 854,00 zł. Plan wydatków zwiększa się o taką samą kwotę i wynosi 38 265 

707,00 zł. Deficyt budżetowy nie ulega zmianie i wynosi 3 873 853,00 zł.      

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformował, że  Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 4 

głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-

Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria 

Mazur przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili 

uwag do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Warlubie na 2020 rok i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/136/2020 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2020 rok została przyjęta przy 12 

głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” w obecności 13 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 2 do protokołu. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Gminy Warlubie prawa własności lokalu mieszkalnego. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie na rzecz Gminy Warlubie prawa własności lokalu mieszkalnego  

i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że sprawa dotyczy nabycia lokalu mieszkalnego 

w miejscowości Bąkowo od Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko Własnościowej 

„Mąkowarsko”. Powierzchnia tego lokalu wynosi 45,05 m2.  

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie.  

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały 
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w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Warlubie prawa własności 

lokalu mieszkalnego i zaopiniowali ją  pozytywnie.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/137/2020 w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Warlubie prawa własności lokalu 

mieszkalnego została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy 

Warlubie, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 

i ochroną dróg. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, dla których 

zarządcą jest Wójt Gminy Warlubie, na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że uchwałę należy 

wywołać w związku z nowelizacją przepisów, które objęły wprowadzenie obniżonych 

stawek za zajęcie pasa drogowego w odniesieniu do obiektów i urządzeń 

infrastruktury telekomunikacyjnej.    

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Warlubie, na cele niezwiązane 

z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg i zaopiniowali ją  

pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/138/2020 w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

dla których zarządcą jest Wójt Gminy Warlubie, na cele niezwiązane z budową, 

przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg została przyjęta jednogłośnie 

w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona 

załącznik nr 4 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu realizacji inwestycji 

celu publicznego polegającego na likwidacji istniejącej linii energetycznej 

napowietrznej SN15kV i budowie linii energetycznej kablowej planowanej 

do realizacji na terenie objętym formami ochrony przyrody, zlokalizowanymi 

na nieruchomościach o numerach ewidencyjnych 3009/1, 3010/1 i 3013/1 
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w obrębie Lipinki, gmina Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uzgodnienia 

projektu realizacji inwestycji celu publicznego polegającego na likwidacji istniejącej linii 

energetycznej napowietrznej SN15kV i budowie linii energetycznej kablowej 

planowanej do realizacji na terenie objętym formami ochrony przyrody, 

zlokalizowanymi na nieruchomościach o numerach ewidencyjnych 3009/1, 3010/1 

i 3013/1 w obrębie Lipinki, gmina Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że zostały 

znowelizowane przepisy i w obecnym stanie prawnym na podstawie ustawy z dnia 23 

stycznia 2009 roku o zmianie niektórych ustaw w związku ze zmianami w organizacji 

i podziale zadań administracji publicznej w województwie radzie gminy w miejsce 

wojewody, powierzono ustanowienie lub zniesienie form ochrony przyrody takich jak: 

pomniki przyrody, stanowiska dokumentacyjne, użytki ekologiczne i zespoły 

przyrodniczo-krajobrazowe.     

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały 

w sprawie uzgodnienia projektu realizacji inwestycji celu publicznego polegającego 

na likwidacji istniejącej linii energetycznej napowietrznej SN15kV i budowie linii 

energetycznej kablowej planowanej do realizacji na terenie objętym formami ochrony 

przyrody, zlokalizowanymi na nieruchomościach o numerach ewidencyjnych 3009/1, 

3010/1 i 3013/1 w obrębie Lipinki, gmina Warlubie i zaopiniowali ją  pozytywnie.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/139/2020 w sprawie 

uzgodnienia projektu realizacji inwestycji celu publicznego polegającego na likwidacji 

istniejącej linii energetycznej napowietrznej SN15kV i budowie linii energetycznej 

kablowej planowanej do realizacji na terenie objętym formami ochrony przyrody, 

zlokalizowanymi na nieruchomościach o numerach ewidencyjnych 3009/1, 3010/1 

i 3013/1 w obrębie Lipinki, gmina Warlubie została przyjęta jednogłośnie w obecności 

13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 5 

do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji na 2020 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 rok i poinformowała, że projekt tej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji.   

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 
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oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 rok 

i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/140/2020 w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 rok została przyjęta 

jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2020 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji.    

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok i zaopiniowali ją  

pozytywnie.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/141/2020 w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie 

w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona 

załącznik nr 7 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

na 2020 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Rady Gminy na 2020 rok i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji.   

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2020 rok i zaopiniowali ją  

pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 
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Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XV/142/2020 w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie 

w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Opinie Komisji Rady Gminy stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.6 

Pan Wójt Gminy przedstawił Sprawozdanie z Realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad.7 

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji Rady Gminy 

o przedstawienie planów pracy poszczególnych Komisji na 2020 r. oraz sprawozdań 

z działalności Komisji za 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak przedstawił 

Sprawozdanie z działalności Komisji Działalności Gospodarczej za rok 2019.  

Stanowi ono załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiła Sprawozdanie 

z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2019. 

Stanowi ono załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski przedstawił 

Sprawozdanie z działalności Komisji Socjalno-Bytowej za rok 2019. 

Stanowi ono załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Wanda Wolan przedstawiła 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2019.    

Stanowi ono załącznik nr 14 do protokołu. 

Pani Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że zgodnie z obowiązującymi przepisami plany 

pracy na rok 2020 Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostały 

szczegółowo omówione na posiedzeniach Komisji i zatwierdzone w formie uchwał 

na obecnej Sesji. Dlatego nie wymagają prezentacji. Dodała, że plany pracy 

wszystkich komisji zostaną opublikowane na stronie internetowej BIP Urzędu Gminy 

w Warlubiu. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak przedstawił 

Plan Pracy Komisji Działalności Gospodarczej na rok 2020. 

Stanowi on załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski przedstawił Plan 

Pracy Komisji Socjalno-Bytowej na rok 2020. 

Stanowi on załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.8 

Przewodniczący Klubu Radnych Gospodarna Gmina Warlubie Pan Witold Żuchowski 

przedstawił sprawozdanie z działalności Klub Radnych Gospodarna Gmina Warlubie. 
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Stanowi ono załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.9 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację na temat zimowego utrzymania dróg 

na terenie Gminy Warlubie. 

Pan Wójt Gminy – zgodnie z przepisami wyznaczyliśmy przestrzenie do utrzymania 

dróg i potwierdziliśmy wykonawstwo map obszarów. Spotkaliśmy się 

z usługodawcami, którzy są przygotowani do wykonywania tych czynności w zakresie 

odśnieżania i w zakresie wykonywani prac związanych z oblodzeniem. Podpisaliśmy 

stosowne umowy do realizacji tych zadań. Umowy te obowiązują do końca okresu 

zimowego. Pewnie można by myśleć, że w związku z brakiem zimy są oszczędności. 

One są, ale nieduże, bo taka aura jaka jest, czyli duża wilgotność powoduje, że drogi 

cały czas wymagają napraw. Właściwie korzystaliśmy już prawie cały materiał trwały. 

W przyszłym tygodniu ma być bardziej sucho i w związku z tym wyjedzie sprzęt 

do równania i wałowania. W uzgodnieniu z Paniami i Panami Sołtysami ten sprzęt 

pojawi się w przestrzeniach Gminy Warlubie. Mamy już przeanalizowany rynek 

materiałowy, aby dokonać zakupu materiału trwałego do naprawy i utrzymania dróg 

gruntowych.  

Ad.10 

Radna Pani Maria Mazur oraz Pan Wójt Gminy przedstawili informację na temat 

realizacji programów ferii zimowych na terenie Gminy Warlubie. 

Radna Pani Maria Mazur – w roku 2020 instytucje kultury działające na terenie Gminy 

Warlubie zaplanowały i zorganizowały zajęcia na każdy dzień ferii zimowych. 

W pierwszym tygodniu odbyły się dwa wyjazdy. Do kręgielni Grudziądzu i do Szkółki 

Leśnej w Osinach . W wyjazdach uczestniczyły też dzieci ze świetlic środowiskowych 

z Lipinek i Wielkiego Komorska. Trzeci wyjazd miał miejsce w drugim tygodniu ferii. 

Był to wyjazd do kina Helios do Grudziądza na film pt. „Superpies i turbokot”. 

W pozostałe dni zajęcie odbywały się w sali OSP, świetlicy internetowej i w Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Warlubiu. Zajęcie taneczno-ruchowe zostały przeprowadzone 

przez Panią instruktor. Pozostałe zajęcie prowadzone były przez pracowników Gminy, 

Biblioteki Publicznej i Referatu Promocji i Sportu. Te dni poświęcone były warsztatom 

plastycznym. Tematami przewodnimi były „Zakładka do książki” i dekorowanie sali 

na bal karnawałowy. Ponadto miały miejsce warsztaty aktorskie oraz  zajęcia 

kulinarne, w które zaangażowało się Koło Gospodyń Wiejskich. W dzień kończący 

ferie odbył się bal karnawałowy dla dzieci. W wyjazdach brało udział 120 uczestników, 

a w zajęciach stacjonarnych uczestniczyło 150 dzieci. Równolegle zajęcie odbywały 

się w filiach biblioteki w Lipinkach i Wielkim Komorsku. Koszty związane z organizacją 

ferii zimowych poniosła Gminna Biblioteka Publiczna w Warlubiu. 

Pan Wójt Gminy – oprócz zorganizowanych form feryjnych, które prowadziły instytucje 

kultury, taką działalność prowadziły też ośrodki prospołeczne, które miały swoje 

miejsce w Sołectwach Bzowo, Krusze i Bąkowo. Do tego dołączył opiekun społeczny 

Pan Marek Fandrejewski w Lipinkach, który zorganizował to na bazie tamtejszej 

szkoły. W poniedziałek 3 lutego zorganizował wycieczkę na lodowisko do Torunia. 
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We wtorek 4 lutego wycieczkę do kina do Grudziądza. W środę 5 lutego wycieczkę 

do Świecia na basen. W czwartek 6 lutego wycieczkę na kręgle do Świecia i w piątek 

7 lutego wycieczkę do Poledna wraz z Wojskowym Kołem Łowieckim „Odnowa” 

na wystawę zwierząt i zajęcia edukacyjne. We wszystkich  tych formach wypoczynku 

feryjnego uczestniczyło łącznie 85 dzieci. Dziękujemy wszystkim, którzy wykonywali 

swoje obowiązki służbowe, a szczególnie tym, którzy wykonali tą pracę społecznie. 

Ad.11 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie było. 

Ad.12 

Wolne wnioski i informacje.  

Radny Pan Witold Żuchowski – chciałbym prosić o zweryfikowanie godzinowych 

stawek wynagrodzenia dla OSP za udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Ludzie Ci 

wykonują te czynności z naprawdę dużym zaangażowaniem i zawsze śpieszą 

z pomocą. Stawki te nie zmieniły się chyba od 2010 r. i wynoszą 10 zł za godzinę. 

Pan Wójt Gminy – ten temat był sygnalizowany na poszczególnych spotkaniach 

z członkami Ochotniczych Straży Pożarnych. Ustawodawca przewidział 1/72 wartości 

stawki godzinowej na regulację tego. Wcześniej takie wnioski nie wpływały. 

Przeanalizowaliśmy tą sprawę. Potwierdzam tutaj fakt zupełnej odpowiedzialności 

Rady Gminy za bezpieczeństwo mieszkańców i strażaków. Świadczy o tym chociażby 

fakt, że Rada Gminy zabezpiecza środki na szczepienia dla strażaków. Jest też 

potrzebna odpowiedzialność za ich uposażenie i takie wnioski rzeczywiście 

na zebraniach strażackich wpłynęły. Ostatnie zebranie odbyło się 22 lutego. Przy 

sumowaniu tych wniosków prezes Oddziału Gminnego Związku OSP RP przygotuje 

sumaryczny wniosek i przedłoży go do organu wykonawczego. Z Panią Skarbnik 

przeanalizujemy wartości budżetowe, aby można było taką rekompensatę 

wprowadzić. Ustalimy również stawkę za uczestnictwo w szkoleniach. Po wykonaniu 

tych czynności zostaną Państwo o tym poinformowani. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – czy ludzie, którzy mieszkają w budynku byłego 

dworca, po wypowiedzeniu przez Gminę umowy administrowania, dalej będą mogli 

tam mieszkać, czy też będą musieli ten budynek opuścić? Czy jeżeli będą mogli 

zostać, to ma Pan Wójt informacje, na jakich zasadach? Czy jeżeli będą musieli 

opuścić lokale, to czy my jako Gmina będziemy starali się im pomóc?  

Pan Wójt Gminy – jeżeli będziemy starali się im pomóc, to wszyscy razem, bo Gmina 

to my wszyscy, a nie tylko Wójt. Natomiast takiej pomocy na razie nie przewidujemy 

ze względu na to, że umowa na administrowanie nie ograniczała możliwości 

zasiedlania i w związku z powyższym przechodzą z umowami. Co zrobi następny 

administrator, tego nie wiemy.  W każdym razie budynek oddajemy wraz 

ze wszystkimi lokalami finansowo wyczyszczonymi i odbudowanymi. Nie ma więc 

przesłanek, aby nie można było tego z lokatorami przekazać. 
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Radna Pani Maria Mazur – na ul. Zawadzkiej bliżej przejazdu kolejowego znajduje się 

przystanek autobusowy. Na tym przystanku dzieci wsiadają i wysiadają przy 

dojazdach do szkoły. Nie ma tam żadnego oświetlenia i związku z tym jest to bardzo 

niebezpieczne miejsce. Prosiłabym, aby zamontować tam jakieś oświetlenie. Drugie 

pytanie, czy pozostały może jeszcze jakieś kostki polbrukowe? Bo jeżeli tak, to czy 

nie można by tego przeznaczyć na wykonanie chodników na nowym cmentarzu 

w Warlubiu  z lewej i z prawej strony przy bramie?    

Pan Wójt Gminy – ul. Zawadzka posiada oświetlenie kablowe i w związku z tym 

w ramach audytu, który będzie przygotowywany pod koniec marca jak najbardziej 

uzupełnienie tej przestrzeni oświetleniowej może zostać wprowadzone. Kostka 

brukowa została, bo nie zrealizujemy w technologii polbruku drogi dojazdowej 

w Lipinkach i będzie ona w technologii asfaltu. Weźmiemy te dwa chodniki pod uwagę 

i powinno to zostać zrealizowane. W przeciągu 2 tygodni będą spotkania 

z poszczególnymi księżmi w innych sprawach i przy okazji będziemy też rozmawiać 

w sprawie wsparcia materialnego i rzeczowego dla poszczególnych parafii. 

Radna Pani Wanda Wolan – cieszę się, że temat przystanków został ujęty w planie 

pracy Rady Gminy, bo wnioskowałam o to już wcześniej. Chodzi mi nie tylko 

o oświetlenie tych przystanków, ale również o utwardzenie miejsc, w których one się 

znajdują no i o ich naprawę. Nie wszystkie są w takim stanie estetycznym jak powinny. 

Przykro na niektóre patrzeć i cieszę się, że to weszło do planu. Druga sprawa dotyczy 

promocji Gminy na różne sposoby. Chciałabym powiedzieć, że Poczta Polska, 

a właściwie Pani Naczelnik Poczty w Warlubiu wraz ze swoimi pracownikami, promują 

Gminę Warlubie w ten sposób, że można kupić na poczcie magnesy, zawieszki 

różnego typu, przypinki i długopisy. 

Radny Pan Tomasz Michalak – Komisja Działalności Gospodarczej również pochyliła 

się nad tematem promocji naszej Gminy. Nie chodzi o duże koszty, tylko chociażby  

o stworzenie jakiegoś małego folderu. Myślę, że z wykorzystaniem potencjału 

pracowników instytucji kultury i informacji z sołectw można by taki mały folder 

stworzyć. Uważam też, że powinna być informacja zbiorcza np. w formie plakatów 

na temat ogółu imprez na terenie Gminy organizowanych przez wszystkie instytucje tu 

działające. Druga ważna rzecz, którą należałoby się zająć jest informacja turystyczna. 

Tak, aby każdy kto z zewnątrz przyjedzie do Warlubia, które przecież jest 

miejscowością przejazdową, mógł taką informację otrzymać, czy to u pracownika 

Urzędu Gminy, czy u pracownika instytucji kultury, czy u kogoś innego. Myślę, 

że wszystkie Komisje powinny się nad tym pochylić. Trzecia sprawa, to wiemy, 

że zostały zakończone prace remontowe i wykończeniowe na terenach ulic 

w Warlubiu. Pojawiły się informacje, że Gmina Warlubie nie zapłaciła jednemu 

z wykonawców za wykonanie chodników. Wiem, że te prace wykonywała Firma 

Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów ze Świecia, ale te informacje jej nie dotyczą. 

Czy to prawda, że komuś nie zapłaciliśmy?           

Pan Wójt Gminy – w związku z reorganizacją systemu pracy Urzędu Gminy Warlubie 

w październiku zeszłego roku uruchomiony został Referat Promocji i Sportu. W tym 

roku zabezpieczyliśmy nieduże środki, aby dotknąć tematyki promocji. Do okresu 
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letniego powstanie wzór aplikacji internetowej, aby ten system poruszania się po 

Gminie Warlubie z informacją gdzie dotrzeć i jak dotrzeć był przejrzysty. Zostanie 

Państwu również przedstawiona propozycja materiałowa, która po konsultacjach 

będzie też miała odzwierciedlenie propozycji papierowej dla potrzeb folderu 

i ostatecznie będzie weryfikowana o informacje roczne, które będą dotyczyć zajęć 

sportowych, kalendarza imprez sportowych, kalendarza spraw związanych z kulturą, 

wszystkimi innymi wydarzeniami. Ten kalendarz jest na ukończeniu i taka systematyka 

jak najbardziej będzie miała miejsce i zostanie Państwu przedstawiona. Jeżeli chodzi 

o płatności, to Gmina Warlubie podpisała z bezpośrednim wykonawcą umowę 

na wykonanie w/w robót i z bezpośrednim wykonawcą się rozliczyła. Nie mamy 

wpływu na płatności z podwykonawcami, z którymi nie podpisaliśmy umowy.  

Radny Pan Dariusz Chodkowski – chciałbym poruszyć temat wniosku, który wpłynął 

do poszczególnych Komisji od Pani, która jest tu obecna. Był on we wszystkich 

komisjach rozpatrywany i szeroko omawiany. Czy można by uruchomić chociażby 

w okresie letnim, wykorzystując środek transportu, który dowozi dzieci i kierowcę 

zatrudnionego przez Urząd, do uruchomienia pilotażowego kursu, o który prosi ta 

Pani? Może Pan Przewodniczący Komisji coś na ten temat powie? 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak – 

potwierdzam, że podczas posiedzeń Komisji zajęliśmy się tą sprawą i została tej Pani 

udzielona odpowiedź. Zauważyliśmy, że w tzw. martwym okresie wakacyjnym może 

być problem w zakresie transportu. Zastanowimy się jeszcze nad tym i zwrócimy się 

do Pan Wójta z wnioskiem w najbliższym czasie, bo do okresu wakacyjnego zostało 

jeszcze trochę czasu.  

Pan Wójt Gminy – jeżeli Komisje chcą obradować to proszę bardzo. Chciałbym 

jednak, aby nie marnować czasu nad czymś, co jest bezproduktywne, bo kierowcy 

zatrudnieni przez Gminę mają limit kilometrów do przejechania w danym roku 

i w czasie roku szkolnego go wykorzystują. W okresie wakacyjnym zatem pracować 

nie mogą i muszą przecież wykorzystać swój urlop. Trzeba zatem szukać innego 

źródła. Samochody przechodzą przeglądy techniczne oraz naprawy  i każdy 

potrzebuje na to około miesiąca. Jeżeli powstaną jakieś propozycje, to proszę 

o wskazanie źródeł finansowania. 

Radny Pan Witold Żuchowski – będzie wręczany sztandar dla OSP Krusze. Chciałbym 

poinformować, że Klub Radnych podjął decyzje o wykupieniu gwoździa do tego 

sztandaru. 

Pani Przewodnicząca Rady – kolega Rady wywołał temat uczestnictwa w tym święcie. 

Moja propozycja jest taka, abyśmy my jako radni złożyli się na oddzielny gwóźdź 

do tego sztandaru od Rady Gminy Warlubie. 

Chciałabym również poinformować, że kolejność zabierania głosu w 12 punkcie 

porządku obrad (Wolne wnioski i informacje) jest następująca: radni, sołtysi, 

zaproszeni goście i mieszkańcy.     

Pani Sołtys Halina Dittmann – chciałabym poruszyć sprawę przystanku w Płochocinie 

przy wjeździe do wsi. Jest on tak brzydko opisany. Prosiłabym, aby to zamalować. 
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Pan Wójt Gminy – utrzymanie należy do nas. Zamalujemy. 

Mieszkanka Gminy – mam do zadania trzy pytania. Pierwsze, to złożyłam wnioski 

do poszczególnych przewodniczących Komisji Rady Gminy, ponieważ pierwszy 

wniosek, który został złożony, o wznowienie gminnego transportu pasażerskiego, 

został on złożony w dniu 22 listopada 2019 r. Na ten wniosek dostałam odpowiedź, 

że tam pisze, ja mogę to przeczytać, żeby doszło do porozumienia, że to nie jest moje 

jakieś „widzimisię”, tylko ja złożyłam w ramach, że Sołectwo Lipinki zostało całkowicie 

wykluczone z jakby udziału publicznego i społecznego. Na ten mój pierwszy złożony 

wiosek odpowiedział Pan Wójt Gminy Krzysztof Michalak. Pisze tak: „… W odpowiedzi 

na wniosek skierowany Rady Gminy, a korespondencyjnie nadany do Wójta Gminy 

wyjaśniam, że komunikacja autobusowa pomiędzy miejscowością Lipinki a Warlubie 

funkcjonuje jako publiczna…”. Chociaż takiej komunikacji nie ma. To jest raz, bo tu 

jest podany jakby przewóz szkolny. Następny jeszcze jeden jest tu taki punkt zawarty, 

że jeśli chcemy my mieszkańcy, bo to było w imieniu mieszkańców, nie że to mój jakiś 

wniosek, nie to w imieniu mieszkańców, bo mieszkańcy sołectwa Lipinki są całkowicie 

wykluczeni z czegokolwiek. Co się okazuje, że jest tu propozycja, że my mieszkańcy, 

aby dojechać do Gminy Warlubie, możemy zamówić taksówkę. To jest tzw. 

komercyjny transport. No i to zostało tak odpowiedziane, ale ja  złożyłam po raz drugi 

wniosek, bo okazało się, że tego wniosku nie dostarczono wszystkim radnym, więc 

złożyłam drugi wniosek i okazało się, że w tym drugim wniosku, mój wniosek dotarł 

tylko za Pani wiedzą, Pani Marii Jankowskiej, a więc głównej Przewodniczącej Rady, 

tylko do Komisji stałej tu jest Pan Przewodniczący Tomasz Michalak. Jeszcze żeśmy 

się spotkali w dniu 10 stycznia, ale z tego spotkania, to nie wynikało nic. Bo teraz się 

okazało, tu była odpowiedź. Co powiem, że mój wniosek, który został złożony brzmi 

tak -  niniejszym wnioskuję o przywrócenie komunikacji publicznego transportu 

gminnego. Gminnego, taki funkcjonuje i on jest z dopłatą za km. Podstawowy problem 

to, że mieszkańcy sołectwa Lipinki, ale po drodze mamy sołectwo Płochocin 

i Płochocinek, tam też nie ma transportu, gminnego transportu pasażerskiego. Tak 

konkretnie tak brzmi ustawa sejmowa. Brak dostępu do Urzędu Gminy. Możemy 

przyjechać oczywiście tak, jak się nam proponuje kursami dowozowymi dzieci 

do szkoły, ale nie na tym rzecz polega, nie na tym. To jest zupełnie inny transport. 

Dalej – brak do ośrodka zdrowia, a ośrodek zdrowia jest pięknie wyposażony, pięknie. 

Jest rehabilitacja, gabinet stomatologiczny. Tam jest dużo rzeczy takich, że my 

mieszkańcy sołectwa Lipinki, Płochocin, Płochocinek już nie mówiąc o Krzewinach, 

tam są dwa, czy trzy zabudowania. My nie mamy żadnych szans, żeby tu dojechać. 

Musimy się umawiać tak, ale musimy po południu, czy coś w tym rodzaju. Co nas 

obchodzi autobus załóżmy przewozy szkolne? Na to są dotacje. Co z tego, że my 

będziemy korzystać, jak tu powiedziano, że w okresie wakacji, w okresie ferii 

zimowych, letnich, nie kursuje taki autobus, bo kierowca ma już wypracowane 

kilometry. Nikt za darmo nie będzie jeździł. Mamy stację PKP. Trudno dojechać, 

trudno przyjechać nawet z Bydgoszczy. Ostatni kurs jest o 1830 z Bydgoszczy. Czym 

dojedziemy do poszczególnych sołectw? Przecież jest taka możliwość, że młodzi 

ludzie mogą pracować w Bydgoszczy. Powiedziano przed chwilą, że pociąg będzie 
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miał na godzinę 120, to proszę zobaczyć z Warlubia, ile pojedzie pociąg 

do Bydgoszczy? Pół godziny. Można jechać do pracy? Można.  

Pani Sołtys Halina Dittmann – przecież taki pociąg w Warlubiu się nie zatrzyma. 

Mieszkanka Gminy – proszę Pani, to nie chodzi o to, że taki pociąg się nie zatrzyma. 

Będzie naprawiony most kolejowy i pociągi regionalne będą jeździć nawet 130. 

Pan Sołtys Janusz Adamski – tego nie wiedziałem.  

Mieszkanka Gminy – teraz się Pan dowiedział. Nie jest Pan tym zainteresowany 

i dlatego Pan nie wie. Mamy zakład produkcyjny JAGR. Są nieraz zapotrzebowania 

do pracy. No młody człowiek może przyjść. No, ale nie każdy ma samochód. 

Nie każdego stać, żeby wyłożyć 4 000,00 na zdezelowany samochód i jeździł tu 

do pracy skoro można zapewnić taką komunikację. Ja tak powiem, że to jest pismo, 

które złożyłam Pani Przewodniczącej Marii Jankowskiej i musiałam zabiegać o to, 

żeby Pani Przewodnicząca potwierdziła mi, że takie pismo do niej dotarło. Proszę 

posłuchać. Zadałam pytanie Pani Przewodniczącej. Czy powiadomiła Pani 

Przewodnicząca poszczególnych Przewodniczących Komisji? Proszę słuchać i nie 

przerywać. 

Radny Pan Tomasz Michalak – ja Pani nie przerywam. Ja bardzo proszę Panią 

o przywołanie i o zadanie pytania, bo Pani zabiera czas nam wszystkim i tak 

naprawdę zakres Pani pytania rozmywa się i ja nie rozumiem o co Pani chodzi.   

Mieszkanka Gminy – ostatnia jest taka moja odpowiedź.  

Radny Pan Tomasz Michalak – ale odpowiedź to nie jest pytanie. 

Mieszkanka Gminy – Państwo robicie wszystko, żeby ten temat nie był poruszony 

na tym zebraniu. 

Pani Przewodnicząca Rady – proszę przedstawić konkretne pytanie. O co Pani 

chodzi? 

Mieszkanka Gminy – w każdej tej odpowiedzi, a więc od Przewodniczącego Komisji 

Gospodarczej, który dał odpowiedź, że my mieszkańcy Gminy sołectwa Lipinki 

możemy korzystać z transportu szkolnego.  

Pan Sołtys Janusz Adamski – oprócz autobusów szkolnych są przecież jeszcze 

autobusy kursowe. 

Mieszkanka Gminy – od Pana Żuchowskiego dostałam taką samą odpowiedź 

i dostałam odpowiedź od Pani Przewodniczącej, że Pan Wójt powiedział w swojej 

opinii na zebraniu wiejskim, na którym Pani Przewodniczącej nie było. Dlaczego ten 

mój wniosek nie został upubliczniony na zebraniu wiejskim? Była taka możliwość. Co 

Pani zrobiła w tym kierunku? Przecież to Radni będą tą sprawę dalej ciągnęli. Nie ja, 

to nie do mnie ta odpowiedź, tylko do Pana Sołtysa i do Radnych sołectwa, co oni na 

ten temat powiedzą? Pani pomyliła się z tym, naprawdę Pani się pomyliła. 

Pani Przewodnicząca Rady – znamy Pani temat. Spokojnie proszę zająć miejsce.  

Mieszkanka Gminy – jest mi bardzo przykro, że Państwo mój wniosek potraktowali 

jako niebyt. Mieszkańcy poszczególnych sołectw, a więc mówię trzech płacą podatki. 

My nie jesteśmy nikim, naprawdę nie jesteśmy nikim. Proszę nas traktować godnie. 

Cały czas mówi się, a to w Warlubiu, to w Warlubiu tamto. Proszę mi powiedzieć jakie 

były wydatki, kwota, na działalność w 2019 r. sołectwa Lipinki? Proszę mi podać tą 

kwotę.  



19 
 

Pani Przewodnicząca Rady – proszę Pani proszę zadać konkretne pytanie. Obrady 

sesji nie polegają na analizowaniu rzeczy indywidualnych. 

Mieszkanka Gminy – to nie są rzeczy indywidualne.  

Pani Przewodnicząca Rady – Pani sama złożyła taki wniosek do nas do Rady Gminy 

i do organu wykonawczego do Pana Wójta. Oczywiście dotyczy to jakiegoś problemu 

społecznego, ale to Pani sama indywidualnie zwróciła się do nas z taki wnioskiem. 

Nie ma tam żadnych  podpisów innych mieszkańców. Poproszę o zabranie głosu Pana 

Wójta. Przywracam Panią do porządku. Obrady sesji, to nie kabaret. 

Mieszkanka Gminy – to Pani kabaret urządza. Muszę tak powiedzieć. 

Pani Przewodnicząca Rady – bardzo Panią proszę o wyciszenie i zajęcie miejsca. 

Proszę o poszanowanie godności obrad. Tu jest godło. Pani pismem, to szczegółowo 

zajęli się chyba wszyscy Radni. Otrzymała Pani odpowiedzi w swojej sprawie. 

Uznaliśmy ten temat i nie pozostawimy go ad acta. Jest możliwość wznowienia tematu 

kiedy będą składane wnioski do PKS, ale to jest okres wrzesień-październik. Bardzo 

proszę cierpliwie na to poczekać. Na dzień dzisiejszy sprawa kursów autobusowych 

przez Buśnię do Grudziądza jest zakończona, ponieważ PKS wycofał się z nich, gdyż 

przeciętnie tygodniowo jechało tam 3 pasażerów. 

Pan Wójt Gminy – zabiorę glos jeśli chodzi o zebranie wiejskie. Oczywiście 

uczestniczyłem w tym zebraniu. Przed zebraniem podeszła Pani do mnie i zapytała, 

czy będzie mogła Pani zabrać głos. Oczywiście potwierdziłem, że tak. W trakcie 

prowadzenia tego spotkania zabrała Pani głos i sama przedstawiła treść tego wniosku. 

Zapoznała Pani z nim społeczeństwo, które w żaden sposób nie poparło Pani, bo nikt 

nie złożył akceptacji na to. Poza tym ja odbywałem spotkania we wszystkich 

sołectwach również w Płochocinku i w Płochocinie i żaden z mieszkańców ani wtedy, 

ani wcześniej, ani kiedykolwiek indziej nie ma oczekiwań do uruchomienia transportu. 

Nie ma Pani racji i jest nieprawdą, że ktoś Pani powiedział w odpowiedzi, a tym 

bardziej mojej,  że ma Pani dojeżdżać taksówką. To jest nieprawda. Poza tym 

nieprawdą jest to, co Pani mówi, że to nie jest transport publiczny. Jest to transport 

publiczny ze względu na to, że każdy mieszkaniec może wykupić bilet. Forma komercji 

polega na tym, że wówczas przedsiębiorstwo PKS, które świadczy usługi przy 

dowozie dzieci zarabia pieniądze i nikt nie powiedział tutaj o taksówce. Pani 

wprowadza w błąd Radnych. W związku z tym kłamie Pani, bo prawdą jest, że to jest 

transport komercyjny wtedy, kiedy przedsiębiorstwo słusznie wykonujące swoje 

obowiązki transportowe bierze pieniądze za bilet od przeciętnego mieszkańca i z tego 

transportu publicznego wszyscy mogą korzystać. Inny transport publiczny jaki był 

wywołany na jedynym zebraniu wiejskim, bo taki jeden wniosek padł w Lipinkach, to 

jest kwestia uruchomienia ewentualnie jednego kursu do Świecia. Taki wniosek będzie 

procedowany. Natomiast wszystkie inne możliwości zostały przekazane przez sołtysa 

i bezpośrednio Pani jako formy komunikacji gminnej i międzygminnej. Inne nie będą 

miały zdolności uruchomienia, bo te wypełniają przesłanki transportu publicznego. 

Ad.13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady 

XV sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1417. 
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Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.   

 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska  

 


